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Dagsorden og referat fra Byrådsmødet den 21. marts 2001

Punkt 1

Udvalasdaasordener

Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg er udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 28/2

Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 27/2

Økonomiudvalget - den 13/3

Byrådet tager på møde den 21. marts 2001 ovennævnte til efterretning.

Punkt 2

Investeringsplan 2000 og 2001 

J.nr. 00.01.002

Teknisk og økonomisk forvaltning fremsender forslag til revideret investeringsplan 
2001 med overførsler fra 2000 til 2001 med i alt netto 2.903.000 kr.

Bilag vedlægges.

Økonomiudvalgets møde den 13. marts 2001: På mødet blev omdelt notat af 12/3 
2001 fra teknisk forvaltning.

Af notatet fremgår, at overførsel vedr. fritidscentret (tag) skal ændres, således at der 
kun skal overføres kr. 30.000 (flytning af oplag).

Herefter bliver overførsel for år 2000 til år 2001, kr. 2.873.000.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 økonomiudvalgets indstilling.

Punkt 3

Retningslinier for pasningsgaranti 

J. nr. SSSF 16.05

I forbindelse med indførelse af pasningsgaranti pr. 1.1.2001 er Socialministeriets 
vejledning om dagtilbud m.v. til børn efter Lov om social service, gennemgået for at få 
nedfældet retningslinier til brug for, at pasningsgarantien kan praktiseres.

Retningslinierne ønskes - efter byrådets godkendelse - udsendt til alle forældre, der er
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brugere af daginstitutionsområdet samt til dagspressen.

Forslag til retningslinier udarbejdet i overensstemmelse med Socialministeriets regler:

a.

Forældre, der søger en plads til barnet i direkte forlængelse af barsels- og 
fædreorlovsperioden på 26 uger, skal tilbydes en plads til barnet senest efter barnets 
30. uge (4 uger efter udløb af orlovs- perioden). - Dette er under forudsætning af, at 
barnet er skrevet op, inden det er 4 uger gammelt. Hvis forældrene overskrider 
ansøgningsfristen, kan kommunen rykke det tidspunkt, hvor den skal tilbyde en plads, 
med en periode der svarer til forældrenes overskridelse af ansøgningsfristen.

b.

Tilflyttere, samt andre der ønsker plads senere end ved udløb af barsels- og 
fædreorlovsperioden, har krav på en plads senest 3 mdr. efter ansøgningsdatoen - 
tilflytteres ansøgning er først gældende, når tilflytning er sket til kommunen.

c.

Forældrene har ikke krav på en plads i et bestemt dagtilbud til deres barn, men har i 
almindelighed mulighed for at tilkendegive konkrete ønsker om pladser.

Kommunen kan herefter tage hensyn til forældrenes ønsker i det omfang, det er 
muligt. - Pasningsgarantien giver ikke forældrene garanti for en plads i et bestemt 
dagtilbud.

Såfremt barnet får plads i en anden institution end den ønskede, kan overflytning til 
ønskede institution kun ske, når venteliste er udtømt, og der er ledige pladser i 
institutionen.

d.

I forbindelse med overgang fra et dagtilbud til et andet ophører pladsen uden særligt 
varsel, når et barn når den øverste aldersgrænse for dagtilbudet. Der er i denne 
situation ikke tale om opsigelse. - Kommunen har dog mulighed for i en 
overgangsperiode at tilbyde børn at blive i dagtilbudet, hvis der ikke umiddelbart kan 
tilbydes plads i et andet alderssvarende dagtilbud.

Foruden de beskrevne nye retningslinier anmodes om godkendelse af en ændring af 
aldersgruppen, der kan benytte dagplejen. P.t. står dagplejen for at dække børn i 
aldersgruppen 0-6 år. Dagplejen ønskes ændret til at dække børn i aldersgruppen 0 til 
og med 2 år, da sidste afsnit i retningslinierne ellers ikke kan praktiseres.

Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 27. februar 2001 
retningslinierne, samt at dagplejen ønskes ændret til at dække børn i aldersgruppen 0 
til og med 2 år, da sidste afsnit i retningslinierne ellers ikke kan praktiseres.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. marts 2001 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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Punkt 4

Overordnede målsætninger i forhold til integration af svage grupper på 
arbejdsmarkedet

J. nr. SSSF 15.21

Det sociale partnerskab i Frederikssundfingeren fremsender forslag til overordnede 
målsætning i forhold til integration af svage grupper på arbejdsmarkedet for det 
sociale partnerskab i Frederikssundfingerens erhvervsknudepunkt.

Styregruppen for det sociale partnerskab i Frederikssundfingerens erhvervsknudepunkt 
har besluttet at bruge ordet integration i bred forstand. Integration er at skabe en 
arbejdsmarkedsstilknytning for personer - danskere såvel som flygtninge og 
indvandrere, der står ude for arbejdsmarkedet. Disse personer kan have ledighed, som 
det eneste problem eller problemer udover ledighed. Problemer udover ledighed kan 
f.eks. skyldes psykiske, fysiske, sociale eller sproglige problemer. Den grundlæggende 
målsætning er at få integreret disse personer i ordinære job. Såfremt det ikke er 
muligt, må det være i job på særlige vilkår.

Udkast til overordnede målsætninger:

1.

Kommunen skal tage udgangspunkt i den lediges kompetencer og ressourcer samt 
virksomhedens behov ved henvendelse til en virksomhed.

2.

Der skal være en fast kontaktperson til virksomhederne på integrationsområdet.

3.

Der skal kun være en sagsbehandler tilknyttet hver sag i kommunen.

4.

Kommunen skal sikre tæt dialog med det lokale erhvervsliv, så virksomhederne 
løbende engageres og forpligtes i forhold til integrationsindsatsen.

5.

Kommunen skal give råd og vejledning til den virksomhed, som skal integrere en 
person, hvis virksomheden ønsker det.

6.

I forbindelse med aktivering/integration på en virksomhed skal kommunen, den ledige 
og virksomheden i fællesskab konkretisere mål og ansvar.

7.

Kommunernes samarbejde med AF, de faglige organisationer og sprogskoler skal 
opprioriteres.

8.
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Kommunen skal sikre løbende opfølgning på integrationsindsatsen.

9.

Kommunen skal ved udbud af opgaver og udliciteringer udtænke sociale klausuler i 
udbudsmaterialet.

10.

Virksomheder skal aktivt medvirke til at styrke integrationsindsatsen.

Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 27. februar 2001 
udkastet.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. marts 2001 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.

Punkt 5

Forslag til strategi- og handleplan for folkesundhed 

J. nr. SSSF 16.20.00A16

Frederiksborg amt fremsender forslag til strategi- og handleplan for folkesundheden til 
udtalelse.

Planen er fremsendt til børn- og ungerådgivningen, sundhedsafdelingen samt ældre- 
og handi-caprådet med anmodning om kommentarer.

Amtet har valgt at udsende forslaget til høring, selv om der ikke er lovgivningsmæssig 
forpligtelse hertil. Amtet lægger vægt på, at så mange som mulig giver deres besyv 
med omkring planens indhold og herunder kommer med forslag til forbedringer og 
samarbejdsemner.

Ældre- og handicaprådet udtaler, at de har en positiv holdning til amtets 
forebyggelsesråds planer og ser frem til at amtet foranlediger økonomisk mulighed for, 
at ældre- og handicaprådet kan deltage i forebyggelsesrådets strategi- og handleplan.

Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 27. februar 2001 
forslaget med ældre- og handicaprådets indstilling.

Udtalelse fra sundhedsafdelingen er indgået den 28. februar.

Der er ingen udtalelse fra børn- og ungerådgivningen.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. marts 2001 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 skole-, social- og sundhedsudvalgets
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indstilling.

Punkt 6

Forslag til sundhedsplan for Frederiksborg amt, Sund 1 

J. nr. SSSF 16.00.01

Frederiksborg amt fremsender forslag til sundhedsplan for amtet, Sund 1 til høring. 

Planen fokuserer på fire overordnede temaer:

Borgergarantier 

Nærhed i sundhed 

Kontrakter 

Sygehuse.

Sundhedsafdelingen har fremsendt kommentarer til planen.

Planen har ikke været sendt til høring i ældre- og handicaprådet, idet detaildelene vil, 
når disse forsøges iværksat, blive fremsendt til høring.

Forvaltningen har udarbejdet forslag til svarskrivelse.

Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 27. februar 2001 
forslaget samt forslaget til svarskrivelsen. Når detaildelene iværksættes, vil planen 
blive sendt til ældre- og handicaprådet.

Ældre- og handicaprådet har fremsendt skrivelse af 8. marts 2001, som er vedlagt 
sagen.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. marts 2001 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.

Punkt 7

Besparelse på kontanthiælpsområdet 

J. nr. SSSF 81.00

Ved planseminariet den 24. januar 2001 blev det besluttet, at forvaltningen skulle se 
nærmere på, hvorledes man kunne nedbringe udgiften på kontanthjælpsområdet.



Skibby Kommune - Dagsorden og referat fra Byrådsmødet den 21. marts 2001 Side 6 af 7

Antallet af sager kan ikke nedbringes, idet man ikke kan forudse, hvad der vil ske 
omkring den enkelte borgers forhold. Der, hvor der kan gøre en indsats, vil være 
indenfor forvaltningens arbejdsområde.

Det er afgørende for en sags forløb, at der sker en ordentlig udredning, tæt opfølgning, 
samt at sagsbehandleren har en rimelig tid til journalskrivning, undersøgelser, 
tværfagligt samarbejde, således at overblikket bevares.

Det har gennem lang tid ikke været muligt at gennemføre en god sagsbehandling på 
grund af manglende tid.

Forvaltningen har set på en del sager. Det er åbenlyst, at der er mange "smuttere", 
fordi kontakten mellem sagsbehandleren og klienten er for sporadisk. Det bekræftes 
også af revisionen, som peger på manglende opfølgning og for mange "løse lapper" i 
sagen.

Det er en situation, som opstår, når sagsbehandlerne konstant tvinges til " at handle", 
fordi borgerne står i kø, og de ikke får tingene efterbehandlet indenfor en rimelig tid.

Der forekommer en del "hovsa" løsninger, fordi sagsbehandleren mangler en grundig 
udredning eller har tabt overblikket. Det kan medføre nogle uhensigtsmæssige og 
måske dyrere tiltag. Det var et billede, som sygedagpengeprofilen bekræftede på 
revalideringsområdet.

På kontanthjælpsområdet er kvaliteten også ved at "sive ud" af sagsbehandlingen. Den 
væsentligste årsag til tingenes tilstand er ikke manglende viden, men manglende tid.

På baggrund af en stikprøvekontrol er det ikke urealistisk at tro på en besparelse på 
min. kr. 500.000,- i indeværende år, hvis man sætter en ekstra ressource ind, således 
at der kan etableres en hurtig og effektiv sagsbehandling.

Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 27. februar 2001, 
at der ansættes en sagsbehandler 37 timer ugl. foreløbig i 2 år.

Finansiering af kassebeholdningen.

Udvalget orienteres jævnligt om området.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 13. marts 2001 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

Lønudgiften er beregnet til kr. 160.000 (7/12 af en årsløn) og finansieres over 
kassebeholdningen.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001 økonomiudvalgets indstilling.

Punkt 8

Fritids- og kulturpolitisk handlingsplan for år 2001 - 2005 

J.nr. 18.02

Økonomiudvalget godkendte på møde den 13. juni 2000 oplæg i forbindelse med 
udarbejdelse af kommunens fritids- og kulturpolitiske handlingsplan.
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Der blev den 8. juni 2000 afholdt temadag, hvor samtlige klubber, foreninger og andre 
interesserede var inviteret. Efter indlæg fra 2 foredragsholdere kunne man fremkomme 
med sine tanker og ideer.

Efterfølgende har Kommunernes Landsforening afholdt en række interview runder, der 
har dannet grundlag for kommunens fritids- og kulturpolitiske handlingsplan.

Referencegruppen har afholdt en række møder og er fremkommet med 5. udkast til 
kommunens fritids- og kulturpolitiske handlingsplan, som fremsendes til godkendelse.

Der vil den 25. april blive afholdt ny temadag, hvor handlingsplanen vil blive fremlagt 
for borgerne.

Borgernes eventuelle bemærkninger vil blive vedlagt handlingsplanens endelige 
godkendelse på byrådets juni møde.

Økonomiudvalget godkender på møde den 13. marts 2001 programmet. 

Handlingsplanen fremsendes til byrådets afgørelse.

Byrådet godkender på møde den 21. marts 2001, at udkastet udsendes til høring.

Punkt 9

Udskiftning i folkeoplysningsudvalget 

J.nr. 84

Til orientering for byrådet

Sonni Nørløv fra Skibby Klatreklub har meddelt, at han udtræder af 
folkeoplysningsudvalget grundet manglende tid.

Da Sonni Nørløv indtrådte i folkeoplysningsudvalget via suppleantposten, har det 
været nødvendigt at afholde et suppleringsvalg.

Suppleringsvalget blev afholdt den 22. februar og Jan Bay Jørgensen fra Skibby 
Idrætsklub blev valgt som medlem til at fortsætte i folkeoplysningsudvalgets arbejde 
frem til udgangen af år 2001.

Byrådet tager på møde den 21. marts 2001 udskiftningen til efterretning.


